
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra bestyrelsesmøde i  DH-Randers den 31. maj 2021 i
kantinen på Randers Naturcenter, Gudenåvej 20, 8920 Randers
NV.

Deltagere:
Birgit Urban, DHF
Asger Laustsen, CP Danmark
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Karina Hjort, DHF
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Thomas Dall, PTU
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
Trine Juel, Sind
Erik Christensen, Muskelsvindfonden
Poul Erik Andersen, PTU
Anni Andersen, PTU
Louise Krogh Raahede, LEV

Dagsorden:

Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen og vi havde en præsentationsrunde.

Punkt 2. Møde med naturvejleder Helle Marie Taastrøm, som vil
give en kort information om aktiviteter i 2021/22 på Randers
Naturcenter.
Helle Marie Taastrøm startede med at oplyse, at de på stedet var glade
for at have åbnet igen. Der bliver en Gudenåcamp sidst i august/først i
september. De prøver med overnatning i 2022. Vil man besøge stedet i
dagligdagene skal man booke sig ind ved at ringe eller at maile. Lige nu
optages en film om en 5-årig  pige i  en  skovbørnehave.  Den hedder
”Marble” og vises i bio og på TV2 i september.

Punkt 3. Møde med ny socialdirektør Helene Bækmark, der vil 
præsentere sig selv og socialudvalgsformand Rosa Lykke Yde, 
som vil give en kort orientering om dels den aktuelle status på
det sociale område i Randers Kommune, og dels det kommende
budget 2022. Herefter vil der være tid til spørgsmål om alt in-
denfor det sociale område til både Helene og Rosa. 
Rosa orienterede om ”budget i balance” og socialområdets efterslæb fra
tidligere år. Der er sat 8 millioner af årligt til afdrag. Ifølge prognoserne
fylder særligt dyre enkeltsager meget. Børnehandicapområdet er forsøgt

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



rettet op, men der er ingen råderum. KL er inde om med ønske om 5
millioner til Randers til specialområdet, men der mangler statsmidler.
Demografireguleringen er på 50% men skulle gerne op på noget mere.

Helene fortalte, at hun tidligere har arbejdet med social- og arbejds-
marked- områderne, bl.a. som socialdirektør i Fredericia og Odense, li-
gesom hun har været kommunaldirektør i Fåborg. Hun arbejder med re-
habilitering for et selvstændigt liv. Handleplanerne er lavet i samarbejde
med organisationerne. Vi må gerne kontakte hende.

Der var en del kommentarer til Helene og Rosa, som mest gik på mang-
lende tværfagligt samarbejde.

Punkt 4. Orientering fra formanden.
Asger indledte med at sige, at det var dejligt at ses igen. Han havde
kun hovedoverskrifter med fra det sidste årsmøde i august sidste år.
Vores medlemmer har været ramt af corona-nedlukningerne med isole-
ring og ensomhed til følge.
Der har i marts måned 2021været et virtuelt møde i dialoggruppen med
socialområdet inden socialchef Carsten Wulff blev vicedirektør i regio-
nen. Her havde man bl.a. drøftet opfølgning på budget 2020, dyre en-
keltsager, ledsagelse, mangler midler i botilbud.
TV2 har haft fokus på ventetider med hjælpemidler, hvor Randers kom-
mune ikke kan overholde 24 ugers fristen. Bl.a. blev Asger interviewet.
Der har været meget fokus på fremsat borgerforslag om at flytte handi-
capområdet væk fra kommunerne. Se mere på hjemmesiden ”En million
stemmer. Forsiden - Enmillionstemmer
Signe Buchardts stilling som aktivitets- og fritidskoordinater er tidsbe-
grænset, og derfor er stillingen slået op igen. Flemming og Karina del-
tager i ansættelsesudvalget, da Asger er forhindret. 
Bent Lunø ønsker at udtræde af Handicaprådet, og her deltager Vitus i
stedet som suppleant.
Asger orienterede om, at FU skal indstille kandidater til det ny handi-
capråd pr. 1. januar 2022. Hvis I er interesserede i en plads i rådet eller
som suppleant bedes I inden 1. juli rette henvendelse til Asger.
Der har været formandsmøde i DH, hvor Asger har deltaget. 
Flemming og Asger har endvidere deltaget i et temamøde om valgstra-
tegi til byrådsvalget.
Anni og Erik er indstillet og valgt til Friluftsrådet i Midtjylland.
Asger oplyste, at DH´s valgmøde i år bliver på Kulturhuset den 27. sep-
tember 2021, kl.19.00. 

Punkt 5. Orientering fra organisationerne.
Erik, Muskelsvindfonden fortalte, at de har holdt landsmøde på zoom.
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Trine, SIND orienterede om, at Sindets Dag er den 6. og 7. oktober
2021.
Rasmus, Ordblindeforeningen fortalte også om deres årsmøde på zoom.
Elisabeth, Autismeforeningen sagde, at de har fået ny formand og ny
hovedbestyrelse.
Louise, LEV orienterede om, at de har en aften den 1. september 2021
med outsiderkunst.
Asger, CP Danmark oplyste, at de har fået ny landsformand Pia Allers-
lev. Endvidere havde de haft en god familieweekend på Slette Strand
her den 28.-30. maj 2021.

Punkt 6. Orientering om Handicaprådsmøde den 12. maj 2021 og
tidligere møder. Referater kan ses på Randers Kommunes hjem-
meside.
Flemming orienterede om gode takter med den nye socialdirektør. 
Der er lavet høringssvar om de visiterede tilbud. 
Har endelig fået brev om handi-p-pladser og toiletter, så nu sker der
noget. 
Den 23. juni er der møde med ejendomsservice og vej og trafik. Rådet
var inviteret til Randers Arkitekten vedrørende ombygning af Randers
Teater. 
Der var dialogmøde med beskæftigelsesudvalget den 6. maj. Orienteret
om dagsorden  til  socialudvalget,  hvor  organisationerne  har lavet  hø-
ringssvar.
Flemming er inviteret til seminar med alle chefer på socialområdet på
”Hotel America i Hobro”. Forslag må gerne sendes til Flemming inden
den 22. juni. 
Anni er i bestyrelsen for Hjernecenter Randers. 
Et skriv fra Trine om biblioteket sendes ud med referatet.
Randers Kommunes borgerrådgiver har orienteret om sin beretning for
2020.

Punkt 7. Spisning.

Årsmøde.

Punkt 1. Valg af dirigent:
Flemming blev valgt.

Punkt 2.  Årsberetning.
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Asger fremlagde en fyldig årsberetning i tiden fra sidste årsmøde 31.
august 2020 til nu. Tiden har været meget præget af corona-udfordrin-
gerne.
Modtaget 20.000 kr. i tilskud fra DH og 10.000 kr. fra Randers Kommu-
ne i § 18 tilskud.
Kort debat om årsberetningen, som herefter blev godkendt.

Punkt 3. Regnskab for 2020 og budget for 2021.
Trine fremlagde regnskab for 2020, hvor overskuddet var på 290 kr.
Overskuddet i budget 2021 er budgetteret til 1.000 kr. Trine uddelte ko-
pier af regnskab for 2020 og budget for 2021 til alle. 
FU har bevilget 6.000 kr. til aktivitetskoordinator til bio-besøg i efteråret
for handicappede, som er tilknyttet Aktivitetscenter Randers.
Regnskab og budget godkendt.

Punkt 4. Valg af formand.
Asger Laustsen blev genvalgt.

Punkt 5. Valg af 2 FU-medlemmer for 2 år.
Flemming Sørensen blev genvalgt.
Stig Kjeldsen blev genvalgt.

Punkt 6. Valg af 3 repræsentanter for 2 år til dialogforum med
social-afdelingen i Randers Kommune.
Erik Christensen blev genvalgt.
Mai Kjær blev genvalgt.
Stig Kjeldsen blev nyvalgt i stedet for Lars Lind, der ikke ønskede at
genopstille.

Punkt 6a. Valg af 1 repræsentant for 1 år i stedet for Bent Lunø
til dialogforum med socialafdelingen i Randers Kommune.
Louise Krogh blev valgt.

Punkt 7. Valg af revisor for 2 år.
Elisabeth Sørensen blev genvalgt.

Punkt 8. Udarbejdelse af handleplan.
Asger fremlagde forslag:
Fokus på budget 2022.
Fokus på den daglige drift på det sociale område.
Fokus på tilgængelighed.
Udbygge samarbejdet med andre DH-afdelinger
Møde med socialudvalgsformand Rosa Lykke Yde eller ny formand efter
1. januar.
Møde med ny socialchef og måske socialdirektør Helene Bækmark.
Møde med kommunaldirektør Jesper Kaas.
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Møde med aktivitets- og fritidskoordinator Signe Buchardt eller evt. ny
koordinater.
Besøg på hjælpemiddeldepotet og møde med omsorgschef Lene Jensen,
evt. også ny formand for omsorgsudvalget.
Møde med formand for Teknik og Miljø Frank Nørgaard eller ny formand
efter 1. januar.
Julefrokost.
Endvidere foreslog Elisabeth et møde om børn og skole.

Handleplan godkendt.

Punkt 9. Eventuelt.
Intet at bemærke.

Referent: Birgit Urban
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